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Brněnské transplantační centrum čeká 
pravděpodobně odstávka kvůli stěhování
Centrum kardiovaskulární 
a transplantační chirurgie (CKTCH) 
v Brně čeká výzva v podobě stěhování 
do nového sídla, což si zřejmě vyžádá 
krátkodobou odstávku. V rozhovoru 
pro ČTK to řekl nový ředitel centra 
Vlastimil Vajdák.

V současnosti se Vajdák 
zaměřuje právě na do-

končení výstavby sídla 
v areálu Fakultní nemoc-
nice Brno (FN Brno). Ná-
sledně se bude zabývat 
zvýšením výkonnosti, 
prostor vidí v rozšíření 
programu pro transplanta-
ci jater. Ředitelem CKTCH 
je Vajdák od 7. dubna. Na-
hradil Petra Němce, který 
odešel na vlastní žádost 
a dál zůstává v centru 
přednostou kliniky.

Vajdák stojí od roku 
2019 v čele Fakultní ne-
mocnice u sv. Anny 
v Brně (FNUSA), kde nyní 
transplantační centrum 
působí v pronajatých pro-
storách. Vajdák teď vede 
obě tato státní zařízení. 
„Když přišla nabídka na 
CKTCH, vyhodnotil jsem, 
že je potřeba zachovat 
kontinuitu spolupráce 
mezi FNUSA a CKTCH 
a vazby zejména v oblasti 
kardiologie, kardiochirur-
gie či chirurgie. Zároveň 
bude důležité navázat 
vztahy s kolegy z FN Brno 
a nastavit model spolu-
práce a fungování společ-

ných sdílených služeb, 
jako je stravování nebo la-
boratorní vyšetření,“ uve-
dl Vajdák.

Současné propojení ne-
mocnice a specializované-
ho centra spočívá zejmé-
na v tom, že v nemocnici 
lékaři pečují o pacienty 
v centru srdečního selhá-
ní, kde je také ve spolu-
práci s odborníky 
z CKTCH indikují 
k transplantaci. Samotný 
zákrok provádějí specia-
listé CKTCH a následně se 
část pacientů vrací do 
péče lékařů FNUSA a část 
zůstává v centru. „Chci, 
aby tohle pokračovalo 
i po přestěhování z naše-
ho areálu a samozřejmě 
aplikovat podobný pří-
stup v Bohunicích,“ dodal 
Vajdák.

Stavba nového sídla za 
2,4 miliardy korun začala 
loni v červenci, hotovo 
má být příští rok v létě. 
Důvodem investice bylo 
to, že stávající prostory 
kapacitně nevyhovují 
a neumožňují další roz-
voj. Centrum ročně pro-
vede přes 1000 operací 

srdce a kolem 130 
transplantací životně dů-
ležitých orgánů, jako jsou 
srdce, játra nebo ledviny. 
Nová budova bude mít 
čtyři operační sály, tedy 
o jeden sál víc než dosud. 
Počet lůžek vzroste z 90 
na 125, přibude i lékařů, 
kterých je nyní okolo 70. 
„Rovněž chystáme nábo-
rovou kampaň zaměře-
nou na zdravotní sestry. 
Nyní jich je kolem 200 
a dalších přibližně 20 by-
chom chtěli získat,“ řekl 
Vajdák.

Rozšířené centrum 
umožní navýšení výkonů. 
„Po dostavbě a zprovozně-
ní objektu se musím za-
měřit na to, aby CKTCH 
využívalo své nové kapa-
city a ekonomicky fungo-
valo. Po medicínské strán-
ce je na špičkové úrovni, 
u zdravotní péče je oprav-
du velká míra profesiona-
lity. Po manažerské, per-
sonální a ekonomické 
stránce vidím prostor pro 
zlepšení,“ dodal.

CKTCH nyní v areálu 
FNUSA zabírá asi 6000 

metrů čtverečních. Po 
přestěhování Vajdák počí-
tá s tím, že objekty ne-
mocnice opraví, například 
částečně vymění okna, 
a následně v nich najde 
zázemí I. chirurgická kli-
nika. Oddělení nyní půso-
bí v nevyhovujících pro-
storách postavených před 
více než 100 lety, které po 
vyprázdnění patrně v led-
nu 2027 čeká demolice. 
V budoucnu by v těch 
místech mohl stát pavi-
lon určený plastické a es-
tetické medicíně. n

Těšany opraví kulturní centrum za 11 milionů Kč
Opravu kulturního centra ve středu obce za 11 milionů korun 
plánují v Těšanech na Brněnsku. Obnova čeká celé centrum 
včetně tanečního parketu, práce by měla začít v polovině září, 
řekl místostarosta Těšan Miroslav Zborovský. Obec zjišťuje 
také možnosti, jak zvýšit kapacitu místní základní školy.

Opravy kulturního cen-
tra jsou naplánované 

do června příštího roku. 
První akcí, kterou bude re-

konstruovaný sál hostit, 
budou Barnabášské hody.

„Po opravě parketu 
a celého kulturního areá-

lu Těšaňáci volají už dlou-
ho. Také dlouhodobě řeší-
me kapacitu budovy 
základní školy, kdy se 

ukazuje, že je třeba zvý-
šit počet tříd i rozšířit 
prostor kuchyně a jídel-
ny. Za posledních asi de-
set let se zvýšil počet 
žáků, kteří navštěvují 
těšanskou základní ško-
lu, ze 150 žáků na 220,“ 
uvedl Zborovský.

Vedení obce momentál-
ně zjišťuje, zda by bylo 
možné nedostatečnou ka-

pacitu řešit nástavbou 
dalšího poschodí.

„Tím by vznikla možnost 
vybudovat zde dvě nebo tři 
nové třídy a uvolnili by-
chom si prostory hned ved-
le současné kuchyně a jí-
delny. Potom bychom 
mohli rozšířením kuchyně 
a jídelny zvýšit komfort jak 
strávníků, tak pracovníků 
kuchyně,“ dodal. n
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